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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz veled magyar termény?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Még a  karácsonyi  időszakban  történt  több,  a  vásárlóerőt  felmérő  kimutatás,  amely  felmérések
szerint,  átlagosan  6-7  százalékkal  kellett  több  pénzt  kiadni  egy  átlagos  -  otthon  készített  -
karácsonyi menüért, a különböző alapélelmiszerek drágulása miatt. Ilyen volt például a tojás, amely
egyébként  is  része  a  mindennapos táplálkozásunknak,  vagy legalábbis  annak kellene lennie,  de
sokan nem tudják az 50 forintos darabárat megfizetni. A tojás ára visszaesett a 2017-es szintre, csak
az a bökkenő, hogy akkor még 27 százalékos áfakulcs terhelte, amíg 2018-ban ez csak 5 százalék
volt. Tehát itt is ugyanaz történt, mint korábban a sertéshús és a többi tétel tekintetében: a kormány
hiába csökkent egy-egy esetben áfát, ha a helyettesítő termékek ára magas marad, akkor éppen ez
alá fogják belőni a viszonteladók a kiskereskedelmi árat.

Nem véletlenül hangoztatjuk már hosszú-hosszú évek óta, hogy egységes csökkentés kell minden
alapvető  élelmiszer  tekintetében,  sőt  ezt  ma  már  jól  láthatóan  ki  kell  terjeszteni  számos,  más
élelmiszerre is, amellyel a változatos táplálkozást tudjuk ösztönözni.

A legújabb tragédiát és ezzel brutális drágulást, a januártól jelentkező erős infláció jelenti, valamint
az, hogy elfogytak a hazai zöldségek úgy, mint a burgonya, hagyma, illetve több gyümölcsből is
hiány van. Harminc, vagy akár még tizenöt évvel ezelőtt egy ilyen szituáció elképzelhetetlen lett
volna, de az Önök agrárpolitikájának köszönhetően ezt is megértük.

„Az élelmiszerek ára az elmúlt egy évben 4,2 százalékkal nőtt, ezen belül az idényáras élelmiszereké
(burgonya,  friss  zöldség,  gyümölcs)  20,5,  a  liszté  8,7,  a  kenyéré  5,8  százalékkal  magasabb.  A
szolgáltatásokért 2,8 százalékkal kellett többet fizetni. A háztartási energia 1,2 százalékkal drágult,
ezen belül a palackos gáz 12,3, a tűzifa 7,8 százalékkal.” – írja a HVG.



Jól látható tehát, hogy egyre égetőbb egy teljes körű, minden alapvető élelmiszert magában foglaló,
jól  előkészített  élelmiszer  áfacsökkentés,  ami  nem  csupán  az  érintett  ágazatok  számára  adna
lendületet,  de  számos,  a  nem megfelelő  étkezésből  fakadó betegség megelőzhető  lenne  ezáltal.
Népegészségügyi hatásait is figyelembe véve a költségvetés számára még hamarabb megtérülne a
lépés.

A szociális,  egészségügyi  szempontok  mellett  szót  kell  ejteni  az  esetleges  áfacsökkentés  során
érintett ágazatok hazai szereplőiről is. A brutális méreteket öltött munkaerőhiány tovább növeli a
szakadékot  az  ügyeskedő,  feketéző  gazdasági  szereplők  és  a  tisztességes  vállalkozások  között.
Utóbbiak sok esetben éppen azért  kénytelenek felhagyni a mindennapi megélhetésüket biztosító
vállalkozásukkal, mert az nem bírja (nem is bírhatja) a versenyt az áfacsalt termékekkel megjelenő
konkurenciával szemben. Az élelmiszerek kapcsán felmerülő áfacsökkentésnél nem hagyhatjuk szó
nélkül  a  korábbi  rossz  tapasztalatokat  sem,  hiszen  Önök  ide  is  kőkeményen  behozták  a
zsákmányszerző,  ágazatkifosztó  politikájukat.  Igazán  jó  lenne,  ha  végre  egyszer  már  úgy
csökkentenének áfát, hogy előtte nem vásárolják be magukat az érintett ágazatba, talán akkor sikere
is lenne a történetnek a magyar emberek szempontjából.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt  Miniszter Urat,  hogy mit  kíván tenni a Kormány az
élelmiszerárak drasztikus emelkedésének megállítása érdekében? Mikor lesznek hajlandóak
végre  megfogadni  a  Jobbik  javaslatait,  és  egy  egységes,  minden  alapvető  élelmiszerre
kiterjedő áfacsökkentésbe kezdeni? Milyen eszközöket  kívánnak bevetni annak érdekében,
hogy az áfacsökkentést ne a kereskedők nyeljék be, és így a hazai fogyasztók és termelők
nyerjenek a lépéssel?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2019. február 26.

Tisztelettel,

Magyar Zoltán

országgyűlési képviselő
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